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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor lesz Kalocsán, a főtéren zajló egyházi 
munkálatok miatt lezárt utak helyett alternatíva, és mikorra épül meg az elkerülő?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az atlatszo.hu portálon megjelent „Tíz éve lezárta a főteret az egyház, a kalocsaiak hiába várják a
beígért elkerülőt, még kiviteli terv sincs„ című tényfeltáró cikk arról ír, hogy „lassan két éve, hogy
a kormány elvette Kalocsától a főteret és száz évre ingyen a kalocsai érsekség kezébe adta. Akkor a
fideszes polgármester és az egyház arról beszélt, a főtéren zajló egyházi munkálatok miatt rég lezárt
utak helyett lesz alternatíva.”:

„A kőfal tetejéig ér a gaz, már szárad, itt az ősz. A teret részben kordon veszi körül, csak páran
kószálnak erre, pedig igazi alföldi gyöngyszem Kalocsa főtere. Igaz, több mint egy évtizede tart az
átépítés,  egészen  pontosan  2011  óta.  A téren  korábban  egy  út  is  átvezetett,  amit  12  éve  nem
használhatnak a helyiek.

Az önkormányzat 2021 végén kezdett  az egyházzal  egyezkedni,  pontosabban annak ultimátumot
adott, hogy visszakapják a város főterét. Az akkori testületi jegyzőkönyv szerint Filvig Géza, a város
fideszes polgármestere arról beszélt, „nagyon sokszor elhangzik itt a városban, hogy akkor hány
éve, 10-12 éve le van zárva a főtér”. A polgármester ekkor jelezte a testületi ülésen megjelenő
Bábel Balázs, Kalocsa-Kecskeméti érseknek és Vörös Márta főépítésznek, hogy a város szeretné
visszakapni a teret. „A főtér befejezését 2021. december 31. napjáig vállalta az érsekség, és erre
adott ki az önkormányzat minden engedélyt 2021. december 31. napjáig” – mondta a polgármester.
Már  akkor  szóba került,  hogy  a  frissen  felújított  térre  ne  engedjék  vissza  a  forgalmat,  hanem
épüljön egy elkerülő. „Az elkerülő úttal kapcsolatosan, ahogy beszéltük, a fizikai megvalósítást sem
látjuk  pontosan,  de  az  még  körülbelül  2,  2  és  fél  év”  –   mondta  a  város  kormánypárti
polgármestere.



Egyben jelezte, hogy a város felmondta az érsekséggel kötött tulajdonosi hozzájárulást, majd arról
is  döntöttek,  hogy  felkérik  „a  Kalocsa-Kecskeméti  Főegyházmegyét,  hogy  a  Kalocsa  Város
Önkormányzatával 2021. január 13. napján kötött megállapodás szerint 2022. január 1. napjával
adja  vissza  a  területek  birtokát  az  önkormányzat  részére.”  Nem  így  lett,  a  kormány  2021
decemberében száz évre átadta az egyháznak a teret, a fideszes önkormányzat és a lakosok hoppon
maradtak.”

 

Kérdezem Önt:

Mikor lesz Kalocsán, a főtéren zajló egyházi munkálatok miatt lezárt utak helyett alternatíva,  és
mikorra épül meg az elkerülő?

 

Budapest, 2023. október 27.
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